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ZÁPIS 

z jednání vedení dne 23.10. 2023 

 

Přítomni: MgA. Michálek, doc. Hlavica, Ing. Horníčková, MgA. Indrák Ph.D., Mgr. Pospíchal 

Omluveni: prof. Medek, JUDr. Valová 

           

1. Informace rektora:  

➢ Informace prorektorů doc. Hlavicy a MgA. Indráka Ph.D. ze zahraničních cest do 

Bruselu a Srbska.  

➢ V sobotu proběhla oprava serverovny v DnO. Poděkování všem, kdo se na opravě 

podíleli.  

➢ Do konce listopadu bude k dispozici vyplnění dotazníku ohledně genderového 

materiálu z Akademie věd.  

➢ Plán realizace SZ z MŠMT– fakulty již mají k dispozici.  

➢ Pracovní skupina pro AI – ředitel Astorky, ředitel DnO, proděkan Strnad, proděkanka 

Goliášová a proděkan Lyko za fakulty, za rektorát Mgr. Prokeš, Ing. Kokeš, pror. 

Hlavica a rektor. Vedoucím skupiny byla zvolena kvestorka.  

➢ Budova rektorátu – informace ohledně možného odkupu celé budovy nebo její části.  

➢ V úterý 24.10. proběhne online jednání ČKR + jednání 4 VUŠ. 

➢ Informace ze zápisu z jednání RVŠ. 

➢ Jednání o lednovém setkání se zaměstnavateli – v řešení s děkany.  

➢ Připravit harmonogram významných událostí a jubilují související s JAMU do roku 2026 

– Mgr. Pospíchal.  

➢ Smlouva s VUT ohledně vzájemném zpřístupnění studijních předmětů v řešení u Mgr. 

Martina Prokeše, 

➢ Připravit tabulku sloučení harmonogramu akademického roku obou fakult – Mgr. 

Dozbabová.  

 

2. Informace kvestorky:  

➢ Informace z jednání Klubu kvestorů – spolupráce s ostatními kvestory VUŠ, AI, OP 

JAK aj. 

➢ Green deal (NPO) – ostatní školy mají zájem se zapojit; zvažuje se spolupráce 

navazující na CRP UNILEAD II. 

➢ Schůzka ERDF a ESF k rektorátním aktivitám proběhne 24.10. 

➢ Výběrové řízení na účetní se uskuteční 25.10.; na místo manažera veřejných zakázek 

se zatím nikdo nepřihlásil, termín bude prodloužen. 

➢ Rekonstrukce Astorky – ve lhůtě nepřišel podnět na ÚOHS, budou zahájena jednání s 

firmou IMOS ohledně uzavření smlouvy a předložení harmonogramu. Bude svolána 

schůzka se zástupci fakult a ředitelem Astorky.  
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3. Informace pror. Indráka: 

➢ Služební cesta do Srbska v rámci delegace Jihomoravského kraje (17.-22.10.) Českou 

republikou se Srbskem pojí všestranné vazby již od první republiky. JMK spolupracuje 

se samosprávami měst Šumadijského okruhu od srpna roku 2002. JMK dále poskytuje 

stipendia pro studium srbských studentů na vysokých školách v Brně a prostřednictvím 

lektorátů realizuje výuku češtiny. Kolegové z JMK hodnotili přínos JAMU v delegaci 

velmi kladně a jsou připraveni na spolupráci i s dalšími partnerskými městy (Polsko, 

Nizozemí atd.).   

 

o Setkání na ambasádě: Tomáš Kuchta - velvyslanec, Petr Doležal - konzul, 

odpovědný za kulturu a krajanské záležitosti, Lucie Orbók - ředitelka Českého 

centra (absolventka DAMU). 

o Jednání University of Arts in Belgrade ohledně aliance IN.TUNE, které jsou 

členy. Budou nás podporovat v připojení se k alianci i ve snahách rozšířit alianci 

o divadelní oblast (stejně se na situaci dívají i kolegové z konzervatoře v Haagu) 

Dohodli jsme se, že můžeme navázat spolupráci i přes Erasmus+. Bližší 

informace k divadelnímu festivalu FITS kolegové ze Srbska pošlou. 

o Proběhla další jednání v Kragujevaci se školami:  (University of Kragujevac, 

Hudební škola v Kragujevaci, School for Music Talents).   

o V Srbsku v minulosti působilo velké množství českých hudebníků, kteří 

pomáhali rozvíjet srbské hudební školství a zájem o další spolupráci s námi je 

velký. Veškeré podrobnosti předám kolegům na HF ke zvážení všech 

případných možností spolupráce. 

 

➢ Úpravy ISOIS – s kolegy jsme prošli formuláře výběrových řízení pro in/out mobility a 

dodavateli (MUNI) jsme zaslali požadavky na změny tak, abychom mohli následující 

výběrová řízení pro studenty realizovat prostřednictvím ISOIS a tím mít celý proces v 

režimu EWP. 

 

4. Informace pror. Hlavici:  

➢ Pracovní cesta Brusel:  

o 1) European universities alliances - velký zájem posílit o školy z regionu CEE; 

rozšíření na jaře 2024 na 60 aliancí bude poslední, další rozšiřování se 

neplánuje; bude se jednat o elitní a vydatně podporované university, na kterých 

bude EU testovat další kroky v rozvoji internacionalizace a kvality; zapojení 

JAMU (HF) do IN.TUNE je žádoucí;  

o 2) Další prioritní kroky EU: European Digital Identity Wallet (měla by obsahovat 

i informace o absolvovaných studiích a ideálně i potvrzení o aktuálním studiu), 

European degrees (bude testováno na aliancích), automatické uznávání titulů 

https://www.arts.bg.ac.rs/en/
http://www.filum.kg.ac.rs/index.php?option=com_content&view=article&id=57&Itemid=266&lang=en
http://www.mskragujevac.rs/
https://www.talenti.edu.rs/en/
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(nebude se týkat prof. a doc., fungovat by mělo od 2025), mikrokredity (zatím 

je akademická sféra, nikoli profesní);  

o 3) jednání České centrum Brusel – velký zájem o spolupráci, ale nejsou schopni 

poskytnout finanční podporu;  

o 4) jednání BOZAR - mimořádně úspěšné působení naší absolventky 

Magdaleny van den Broeck Liškové;  

o 5) jednání Conservatoire Royal de Bruxelles (Salvatore Gioveni) - po 17 letech 

mají nové vedení a velmi stojí o posílení internacionalizace (mají hudební i 

dramatický odbor), na kongresu European Association of Conservatoires v 

Haagu by mělo proběhnout setkání rektorů CRB a JAMU a domluva na další 

spolupráci;  

o 6) jednání na Evropské komisi / DG RTD (The Commission's Directorate-

General for Research and Innovation) - maximální podpora open-access 

(pokud volby do Evropského parlamentu 6/2024 nepřinesou zásadní změnu);  

o 7) jednání Pražský dům Brusel (Jiří Přibáň, Cardiff Law School) - možnosti 

spolupráce s britskými univerzitami – z jejich strany je omezený zájem, nicméně 

od brexitu se zvyšuje. UK incoming pobyty nepodporuje, financuje vlastní 

studenty, takže případné výměny musí financovat ČR/EU;  

o 8) etický kodex sponzorů – aktuální, ale i komplikované téma v BOZAR i na 

jiných VŠ;  

o 9) jednání s rektorkou AVU – velký zájem o sdílení zkušeností (např. výjezdní 

společná kolegia). 

➢ Statistika úspěšnosti doktorského studia: byla aktualizována data k 1. říjnu 2023, 

statistiky zohledňují data za studia zahájená 2000-2015, novější data zatím nelze 

interpretovat kvůli vysokému počtu neukončených studií. Závěry:  

o 1) Základní parametry se oproti loňsku významně nezměnily. Aktuálně:  

▪ Úspěšnost studia je na HF stále výrazně vyšší (79 %) než na DF (44 

%). Meziročně došlo na HF k drobnému zlepšení, na DF k drobnému 

zhoršení. 

▪ Také průměrná délka úspěšného studia je na HF nižší (61,5 měsíců) 

než na DF (77,6).  

▪ Ještě větší nepoměr je v případě délky neúspěšného studia (HF: 42,3 

vs. DF: 64,4) 

▪ Průměrný počet přijímaných studentů je zhruba srovnatelný, tedy cca. 

7 (HF: 6,69 vs. DF: 7,31) 

▪ Počet studentů z ročníku, kteří absolvovali v standardní době studia 

(SDS) + 1 rok (nové kritérium výpočtu výše dotace pro DSP) – HF je 

také v tomto ohledu znatelně lepší: cca. 30 % studentů, zatímco DF cca. 

10 % studentů.  

▪ O kolik měsíců později úspěšní studenti průměrně ukončují studium po 

SDS – na HF je to 20,6 měsíce, na DF je to 33,7. (Výpočet zohledňuje i 

přechod DSP z tříletých na čtyřleté). 

https://en.wikipedia.org/wiki/Centre_for_Fine_Arts,_Brussels
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o 2) Statistika týkající se jen žen: 

▪ Rámcově platí stejné poměry jako v případě „Všichni“ – tedy HF je 

výrazně úspěšnější než DF. 

▪ Na DF přijímají více žen, na HF více mužů. 

▪ Na obou fakultách jsou ženy ve studiu úspěšnější než průměr. 

▪ Na obou fakultách jsou ženy mírně úspěšnější v dokončování studia v 

SDS+1 než průměr všech na fakultě. 

▪ Průměrná doba úspěšného studia i neúspěšného studia je u žen na 

obou fakultách podobná průměru všech. Výjimkou je pouze neúspěšné 

studium na HF, kde ženy studují déle než je průměr. 

➢ Audit rovných příležitostí: závěrečná zpráva auditu rovných příležitostí bude dodána v 

úterý 24.10. - kvůli víkendové odstávce webu JAMU nemohla auditorka finalizovat 

odkazy a oponent tak dostal zprávu k posouzení později. 31. října 13:30 proběhne v 

Divadle na Orlí prezentace závěrů auditu auditorkou. 

➢ Studie prevalence genderově podmíněného násilí na VŠ a v AV ČR: dnes budou 

dodány odkazy k rozeslání dotazníku studentům i zaměstnancům. Možnost vyplňovat 

bude do konce listopadu. Dotazník bude zaměřen na psychické, fyzické, ekonomické, 

sexuální a online násilí. Některé VŠ považují některé otázky za problematické, JAMU 

nicméně realizaci šetření podporuje a očekává, že získá relevantní data o situaci na 

JAMU v dané problematice. 

➢ SAR – projekt COST: SAR ve spolupráci s Porto University, KMD-Faculty for Fine Art, 

Music and Desing, NARP-Norwegian Artistic Research Programme a SKH-Stockholm 

University of the Arts připravuje přihlášku projektu COST Action Funding k posílení 

mezinárodní spolupráci v oblasti uměleckého výzkumu. "COST (European 

Cooperation in Science and Technology) is a funding organisation for research and 

innovation networks. Our Actions help connect research initiatives across Europe and 

beyond and enable researchers and innovators to grow their ideas in any science and 

technology field by sharing them with their peers. COST Actions are bottom-up 

networks with a duration of four years that boost research, innovation and careers." 

Jelikož projekt musí podávat konkrétní výzkumníci, JAMU vygeneruje dva, kteří se k 

žádosti připojí. 

➢ Porada s proděkany pro výzkum: 1) je finalizována interní definice uměleckého 

výzkumu, 2) schůzka ohledně dělení DKRVO mezi přímé náklady a FRVČ proběhne 

20. listopadu (po dodání podkladů z fakult); zatím jen za účasti prorektora a proděkanů, 

pokud nenalezneme shodu, projednáme záležitost v širší platformě; vyhodnocení 

plnění Strategického plánu rozvoje výzkumu na JAMU proběhne v únoru 2024.  

➢ Hodnocení výzkumu dle Metodiky 17+: Proběhne v roce 2025, vznikají metodické 

materiály k realizaci, předběžně bude probíhat obdobně jako první hodnocení. 

Novinkou je samostatný panel pro umělecké školy. Předběžný harmonogram: Podání 

návrhů na pozice členů MEP do 31. 8. 2024; Odevzdání podkladů pro hodnocení 

poskytovateli do 31. 3. 2025; Hodnocení v modulech 4 a 5, on-site visit, agregace 

hodnocení     a odevzdání evaluační zprávy poskytovateli (Agregační MEP) do 31. 12. 
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2025; Zpracování protokolu o hodnocení vysoké školy a zveřejnění výsledků 

hodnocení do 30. 6. 2026. 

➢ Knihovní rada: proběhne 25. října, mimo jiné projedná nový knihovní systém. 

➢ KRECon konference (NTK 9.-10.11.): každoroční národní konference tentokrát 

zaměřená na evaluaci vědy pod záštitou ministryně Langšádlové a vrchní ředitelky 

Wildové. Účast M. Hlavica. 

➢ Konference "Jak maximalizovat efektivitu vědy, výzkumu a inovací" (Poslanecká 

sněmovna PČR 31.10.) - reprezentativní vystupující, nicméně celá akce se jeví být 

zejména PR možného budoucího předsedy Vlády ČR. Nebudeme se účastnit. 

➢ Teritoria umění (AMU 2.-3.11.) - každoroční konference doktorských studijních 

programů uměleckých VŠ. S příspěvkem vystoupí D. Peclová (HF), v diskuzi H. 

Průchová (DF), M. Hlavica bude moderovat jeden blok. 

➢ Slavnostní zahájení festivalu Týden Akademie věd ČR (AV ČR, 6.11.) - JAMU se 

nezúčastní, ale v programu mají obě fakulty své zástupce. 

➢ SAR Meeting with rectors (Kampus Hybernská 23.11.): za AMU účast rektorka a 

prorektor Hančil, rektorka osloví další rektory UVŠ.  

➢ Seminář k mezinárodní dimenzi doktorského studia (Fakulta restaurování Univerzity 

Pardubice, Litomyšl 15.11.): Doprovodný seminář MŠMT k reformě doktorského studia 

o zahraniční dimenzi a propojování doktorských studentek a studentů s mezinárodním 

prostředím. Seminář se bude mj. věnovat problematice ne/návratů studentů 

doktorského studia ze zahraniční praxe, potenciálu jejich tvůrčí činnosti v zahraničí 

nebo tzv. joint degree studijním programům v rámci univerzitních aliancí či 

meziuniverzitních dohod. Po upřesnění programu a vystupujících možná účast M. 

Hlavica. 

 

 

 

 

Další porada vedení se uskuteční v pondělí 6. 11. 2023 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 

 

 

  Zapsala: Mgr. Dozbabová                      verifikoval: MgA. Michálek a vedení 

 

 


